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 PR  Koľko slovenských hrubosrstých 
stavačov je zaevidovaných v plemennej 
knihe SPZ?
Od začiatku šľachtenia, respektíve 
od ich zapisovania do plemennej knihy 
približne od sedemdesiatych rokov mi
nulého storočia, evidujeme 1 507 jedin
cov. Za posledné roky populácia trochu 
stúpa, vlani sme zapísali 90 šteniat. 
Niektoré vyviezli chovatelia do zahrani
čia, iné ostali na Slovensku. V súčasnos
ti máme okolo 40 chovných jedincov.

 PR  Stačí to na budovanie 
perspektívnej chovateľskej základne?
Myslím si, že áno. Máme kvalitných 
psov a postupne pribudajú noví cho
vatelia. Slovenský hrubosrstý stavač 
je špecifické plemeno. Ide o veľmi 
ušľachtilého poľovného psa s hrubou, 
odolnou srsťou a charakteristickým 
fúzom. Známy je poctivou ‚pracant
skou‘ povahou, okrem toho začína byť 
aj veľmi ľúbivým psom. Všetko záleží 
na chuti Slovákov a najmä slovenských 
poľovníkov chovať toto plemeno.

 PR  V ktorých regiónoch je plemeno 
najväčšmi zastúpené?
V minulom roku sme mali tri
násť vrhov. Štyri na východnom 
Slovensku, štyri na strednom a päť 
v západoslovenskom regióne.

 PR  Akým smerom sa uberá jeho 
vývoj z hľadiska exteriéru a pracovných 
vlastností?
Môžem naozaj zodpovedne povedať, že 
dobrým smerom. Snažíme sa udržať čo 
najviac jedincov na Slovensku, a tým 
rozvíjať základňu u nás. Z hľadiska 
exteriéru sa veľa vylepšilo predovšet
kým vo vyrovnanosti jednotlivých 
psov a súk. Čo sa týka práce, väčšina 
slovenských hrubosrstých stavačov 
bola a je známa spoľahlivými výkonmi 
v revíri. V tomto smere chceme zvýraz
niť dynamickejšie hľadanie a skvalitniť 
nos plemena, najmä pri vystavovaní.

 PR  Čo ešte plánujete na tomto 
stavačovi zdokonaliť?
Naším najväčším cieľom je dosiah
nuť, aby bol slovenský hrubosrstý 
stavač známy hlavne v našej krajine 
a aby ho mnoho obyvateľov vlast
nilo ako národného psa. Chcem 
preto osloviť čo najviac poľovníkov, 
aby si zvolili práve toto plemeno.

 PR  Spolupracuje váš klub 
s odborníkmi na šľachtenie?
Klub je riadený výborom pozostávajú
cim z ľudí, ktorí majú skúsenosti v tejto 

oblasti. Ja využívam názory aj iných 
skúsených chovateľov a odborníkov 
z domova i zo zahraničia. Vážim si, 
že na Slovensku máme priateľov, ktorí 
nám takisto výrazne pomáhajú svojimi 
postrehmi a radami. Z odborníkov spo
lupracujeme s docentom Radovanom 
Kasardom z Katedry genetiky a ple
menárskej biológie SPU v Nitre.

 PR  Ako sa vyrovnávate s výcvikom 
psov pri nedostatku voľne žijúcej malej 
zveri?
Malej zveri je určite menej ako v dávnej 
minulosti, ale myslím si, že na vý
cvik a prácu so stavačom postačuje. 
Poľovník sa so svojím psíkom dostane 
do revíru, čo je pre výcvik najdôleži
tejšie. Ľudia bez tohto statusu môžu 
spolupracovať s poľovnou obcou, nav
števovať výcvikové školy a výcvikové 
akcie klubu. Ja si napríklad pre radosť 
chodím zatrénovať i do zahraničia, 
kde je niekedy malej zveri až priveľa.

 PR  Častou prekážkou dosiahnutia 
požadovanej úrovne plemien je vývoz 
šteniat do zahraničia, kde za ne chovatelia 
získajú podstatne vyššie sumy než u nás. 
Možno im to však vyčítať, keď sa doma 
cítia nedocenení?
Myslím si, že im to zazlievať môžeme 
a ja to aj robím. Nepovažujem za správ
ne ‚urobiť‘ jedendva vrhy a potom sa 
tešiť na plánovaný odber zo zahraničia. 
Ak máme malú základňu a v zahraničí 
je slovenský hrubosrstý stavač známejší 
ako u nás, tak to pokladám za chybu 
a problém. Krajina pôvodu má vždy 
disponovať najväčšou chovateľskou 
základňou. Vývoz šteniat v momen
tálnej situácii je nesprávny. Snažím sa 
to vysvetliť každému chovateľovi.

 PR  Desiateho júna sa v Nitre 
uskutoční svetová výstava slovenských 
národných plemien. Ako sa na ňu 
pripravujú členovia klubu?
Na toto podujatie sa veľmi tešíme, klub 
chce dôstojne a na úrovni spropagovať 
plemeno. Návštevníkov určite prekvapí
me aj stánkom nášho klubu a plemena. 
O tri mesiace neskôr, 15. septembra, 
usporiadame prvú špeciálnu výstavu 
klubu na ranči Nový dvor v Malom 
Lapáši. Na obe akcie všetkých srdečne 
pozývame.  
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Rodák z Bratislavy je poľovník a ky-
nológ. Chovu slovenských hrubo-
srstých stavačov sa venuje od roku 
2012. Vlani sa stal predsedom Klubu 
chovateľov slovenských hrubosrs-
tých stavačov.

Peter Bíly (33)

O perspektívach nášho národného plemena sme sa 
rozprávali s PETROM BÍLYM, predsedom Klubu 
chovateľov slovenských hrubosrstých stavačov.
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